
 

 

 
ORIVEDEN NUORISOVALTUUSTO  PÖYTÄKIRJA  3/2023 
 

 

AIKA   MA 3.4.2023 klo 16.00 

    

PAIKKA  KAUPUNGINTALOLLA  

  
ASIALISTA 

1. Kokouksen avaus sekä kokouksen laillisuus ja päätösvaltaisuus 

 

2. Kokouksen pöytäkirjantarkastajien valinta sekä sihteerin valinta 

 

3. Kokouksen työjärjestys 

  

4. Edellisen kokouksen pöytäkirja 

 

5. Nuvan toimintasuunnitelma 2023 ja talousarvio 4.000€ 

 

6. Kaupungin lautakunta-asiaa 

 

7. Nuvan hallitusasiat 

 

8. Suomen Nuorisovaltuustojen Liitto ry ja Nuva ry:n Pirkanmaan  

 

9. Pirkanmaan maakunnallisen nuorisovaltuuston asiat  

 

10. Pirkanmaan hyvinvointialueen nuorisovaltuusto 

 

11. Tampereen kaupunkiseudun kuntien nuorisovaltuustojen yhteistyöryhmä 

 

12. Kouluasiat; parannuksia vaativia asioita mietitään    

 

13. Kaupungin lautakuntien kummivaltuutetut 

 

14. Sertifikaatin haku Nuva ry:ltä 

 

15. Tutustumisretki eduskuntaan 

 

 

16. Muut asiat  



 

 

17. Päätetään seuraavan kokouksen ajankohta 

 

18. Päätetään kokous 

 

 

OSALLISTUJAT 

Heimo Ida 

Hömmö Hanna 

Katajainen Salla 

Kilpinen Manu 

Manner Stella 

Mönkäre Lotta 

Nukarinen Eevi 

Nukarinen Neea 

Pulkkinen Samuel 

 

Lähteenmäki Petteri 

 

POISSA:  

Järvinen Aava  

Koppanen Pihla  

Linjama Aale  

Parpola Sävy  

 

1. Kokouksen avaaminen sekä kokouksen laillisuus ja päätösvaltaisuus 

Pj:n ehdotus:  Avataan kokous sekä todetaan laillisuus ja päätösvaltaisuus. 

Päätös:  Kokous avattiin klo 16.07. 

 

2. Kokouksen pöytäkirjantarkastajien valinta sekä sihteerin valinta 

Pj:n ehdotus:  Valitaan kaksi pöytäkirjan tarkastajaa ja sihteeri. 

Päätös:  Pöytäkirjantarkastajiksi on valittiin Hanna Hömmö ja Neea 

Nukarinen. 

 

3. Kokouksen työjärjestys 

Pj:n ehdotus:  Hyväksytään kokouksen työjärjestys. 

Päätös:  Hyväksyttiin. 

 

4. Edellisen kokouksen pöytäkirja 

Pj:n ehdotus:  Hyväksytään edellisen kokouksen pöytäkirja. 

Päätös:   Hyväksyttiin. 

 

5. Nuvan toimintasuunnitelma 2023 ja talousarvio 4.000€ + 1.200€ avustusraha 

Nuvalla ei vuonna 2023 omaa budjettia, mutta rahaa käytössä 4.000€ ja 

lisäksi 1.200€ jaettava avustuksina “nuorilta nuorille” 

elämänlaatulautakunnan päätöksen mukaisesti. 

 



 

 

1. Nuvan esityksen mukaisesti helmikuussa 2023 elämänlaatutautakunta 

hyväksi nuorisovaltuuston budjetin vuodelle 2023: 

Nuorilta nuorille avustus     1.200 € 

Tutustuminen eduskuntaan    800 € 

Nuorten tapahtumat x2        2.000 € 

Hupparit                                   100€ 

Kokous ja retkikulut, matkakulut ja muut kulut 

(hyvinvointialue, maakunta, Pirkanmaan nuva, seutukunta yms)   1.100 € 

Yhteensä                                      5.200 € 

2. Markkinointi: 

- hupparit uusille nuvalaisille tilataan, 5kpl 

- nuvan instasivujen jatkaminen 

3. Koulutus  

    - Vierailu eduskunnassa  

     - Koitetaan saada some-koulutusta Jenni Koposelta 

4. Tapahtumat 

-  6.4 digimunajahti. Mukaan ilmoittautuivat apuhommiin ja 

suunnitteluun: Lotta, Neea ja Sävy 

5. Päätösretki syksyllä 

6. Pirkanmaan nuorisofoorumeihin osallistuminen 

7. Pirkanmaan maakunnallisessa nuorisovaltuustossa vaikuttaminen 

8. Infonurkkaus- yhteiskoululla ja lukiolla  

- Neea ja Sävy käyvät kuvaamassa ja laittavat whatsapp ryhmään kuvaa 

ja tietoa, jonka jälkeen ideoidaan telineisiin tulevia päivityksiä. 

9. Välipala-automaatin tarvetta ja sen hommaamista yhteiskoulu/lukiolle 

jatketaan vuonna 2023. 

10. Nuorisovaltuusto myönteinen kunta -sertifikaatin haku tehdään kevään 

2023 alkupuolella ja lähetetään nuva ry:lle. 

11. Instaan nuvalaisista esittelyt. Jokainen lähettää Neealle oman 

esittelynsä, jotka laitetaan nuvan instaan. 

Pj:n ehdotus:  Käydään asiat lävitse. 

Päätös: 4 Kohta. Lotta, Neea, Hanna ja Eevi mukaan digimunajahdin piilottajaksi. 

klo 13.30 lähtijät nuorten kampukselle.   
 

6 Kohta. Pirkanmaan nuorisofoorumi lauantaina 6.5.2023 

Hämeenkyrössä. Petteri laittaa asiasta tarkempaa tietoa kaikille: 

mahdolliset lähtijät ilmoittautuvat Petterille. 

 

6. Kaupungin lautakunta-asiaa 

Kaupunginvaltuusto: Stella Manner (varalla Hanna Hömmö) 

Elämänlaatulautakunta: Lotta Mönkäre (varalla Hanna Hömmö) 

Lasten ja nuorten lautakunta: Ida Heimo (varalla Lotta Mönkäre) 

Ympäristölautakunta: Ida Heimo (varalla Salla Katajainen) 

Tekninen lautakunta: Salla Katajainen (varalla Pihla Koppanen) 

Pj:n ehdotus    Kommentoidaan keskustelun pohjalta lautakunta- ja valtuustoasioita. 



 

 

Päätös: KV: Ei kokoontunut viime nuva kokouksen jälkeen  

ELL: Varaedustaja Hanna oli paikalla. Kuhmoisten liittyminen Oriveden 

Seudun Kansalaisopistoon eli Oskoon etenee. Teerijärven reitin uudelleen 

nimeäminen hylättiin. Kallen kierrokseksi tulee toinen reitti. 

LNL: Kokous pidetty poikkeuksellisesti yhteiskoululla. Rehtorit 

esittelivät remontin valmistumista. Eräjärven koulu hyväksytti 

lautakunnalla yökoulun.  

YL: Ei nuoria koskevaa asiaa.   

TL: Avustuksia yksityisteiden kunnostamiseen. Muissa asioissa esiin 

nousi vanhan juna-aseman parkkipaikoilla luisuttelu. Ehdotuksena esiin 

nousi hidasteet. Lisäksi suunnitteluasteella uusi ajotie keskustasta 

Orituvalle Hankaloilontien päästä.    

 

7. Nuvan hallitusasiat 

Hallitus kokoontunut neljä kertaa. Asioina viime kokouksessa mm. 

välipala-automaatti, Jämsän nuva kutsuminen Orivedelle 4.4., 

digimunajahti 6.4, artistiasia. 

Hallituksen kokousmuistio lähetetty kaikille nuvalaisille. 

Pj:n ehdotus Käydään lävitse ja saatetaan tiedoksi. 

Päätös:  Hallituksen asiat käyty suullisesti läpi. Kaikille nuvalaisille lähetetty 

muistio. 

 

8. Suomen Nuorisovaltuustojen Liitto ry ja Nuva ry:n Pirkanmaan piirihallitus  

Suomen Nuorisovaltuustojen Liitto ry on nuorten osallisuuden 

puolestapuhuja. Järjestö toimii Suomen nuorisovaltuustojen ja muiden 

vastaavien nuorten vaikuttajaryhmien edunvalvonta-, palvelu- ja 

yhteistyöjärjestönä. Nuva ry. edistää nuorisovaltuustojen asemaa ja 

parantaa nuorten mahdollisuuksia osallistua ja vaikuttaa. 

 

Kokouksessa 1/2023 ei löytynyt innokasta edustajaa. 

Nuvan piirikummi on Oliver Priimägi, joka vieraili syksyllä nuvan 

kokouksessa. 

Pj:n ehdotus: Käydään asiat lävitse ja tehdään tarvittavat jatkotoimenpiteet sekä  

lähetetään pöytäkirja piirihallitukselle.  

Päätös: Manu Kilpinen harkitsee ehdokkuutta Nuva ry:hyn. 

 

 

9. Pirkanmaan maakunnallisen nuorisovaltuuston asiat  

Maakunnallisen nuvan toiminta pitäisi alkaa vuonna 2023. 

Maakunnallisen nuvan puheenjohtajaksi on valittu vuoden 2021 lopulla 

Maria Markkula. 

Vuonna 2023 maakunnallisen nuvan edustaja: Lotta Mönkäre ja varalla 

Stella Manner. 

Pj:n ehdotus Käydään asiat lävitse ja tehdään tarvittavat jatkotoimenpiteet. 

Päätös:  On selvitetty, että maakunnallinen nuva lopetti toimintansa 2022 vuoden 

loppuun mennessä. 



 

 

10. Pirkanmaan hyvinvointialueen nuorisovaltuusto 

Pirkanmaan hyvinvointialue aloittaa toimintansa vuoden 2023 alusta. 

Jokaisesta Pirkanmaan kunnasta (23 kuntaa) pitäisi nimetä edustaja ja 

varaedustaja hyvinvointialueelle 15.1.2023 mennessä Katri Lindbergille. 

Pirkanmaan aluevaltuusto vahvistaa sitten kaikkien nuorisovaltuustojen 

edustajat tammikuussa. 

Vuonna 2023 nuvan edustaja: Lotta Mönkäre ja varalle Stella Manner. 

Alueellinen nuva aloitti toimintansa 1.2.2023 ja kokoontunut kertaalleen. 

 

Alueelliseen nuvaan tuli haettavaksi neljä lisäpaikkaa 19.3.2023 

mennessä.  

Seuraava kokous 23.3.23 Hyvinvointialue nuva klo 17 Tampere.  

 

Pj:n ehdotus Käydään asiat lävitse ja tehdään tarvittavat jatkotoimenpiteet. 

Päätös:   Asiat käytiin suullisesti läpi, mm valittiin 4 lisäjäsentä hyvinvointialueen 

nuvaan (hakijoita oli jopa 40) 

 

11. Tampereen kaupunkiseudun kuntien nuorisovaltuustojen yhteistyöryhmä  

Tampereen kaupunkiseudun seutuhallitukselta tuli helmikuussa pyyntö: 

Pyydämme kuntaanne toimittamaan asian käsittelyyn siten, että 

seudulliseen yhteistyöryhmään nimetään nuorisovaltuustonne valitsemat 

kaksi nuorisovaltuutettua, joista toinen olisi etupäässä 

nuorisovaltuustonne puheenjohtaja. 28.2.2023 mennessä ilmoitettava: 

juhani.pohjonen@tampereenseutu.fi 

 Yhteistyöryhmä kokoontuisi 4-5 kertaa vuodessa. 

 

Oriveden nuva valitsi edustajikseen 2/2023 kokouksessa Ida Heimon ja 

Salla Katajaisen. 

Pj:n ehdotus Käydään asiat lävitse ja tehdään tarvittavat jatkotoimenpiteet. 

Päätös: Ensimmäinen kokous 16.4.2023 klo 17 Tampellan kokouskeskuksessa. 

 

TAUKO 17.15-17.19  

 

 

12. Kouluasiat; parannuksia vaativia asioita mietitään 

1. penkkien hankkiminen yhteiskoulun välituntialueelle. Asia ollut 

vireillä muutamia vuosia. Myös Koulunuorisotyöntekijä puhunut 

asiasta rehtorille. Ei penkkejä, vaikka oppilaskunnan hallituksen 

ohjaavat opettajat ovat olleet yhteydessä korkeampiin tahoihin. 
Penkithän voisi esim. tehdä oppilastyönä.  

Kokouksessa 2/2023 päätettiin, että Neea kyselee asiaa tarkemmin 

oppilaskunnassa. 

2. lounge-paikka sekä ”eläinpoistot” yhteiskoulun aulassa. Eläimet 

poistettu. Nuvan myöntämän Lounge-paikan rahat ovat sivussa, eli 

niitä ei ole muuhun käytetty ja koululla rahaa budjetissa nuorten 

oleskelutilaksi. 

mailto:juhani.pohjonen@tampereenseutu.fi


 

 

3. Yhteiskoulun oppilaskunnalle oma budjetti voisiko olla. Käänteistä 

ollut monia. Viimeiseksi on sovittu, että Petteri on yhteyksissä 

oppilaskunnan ohjaajille asian tiimoilta. 

4. Kehitetään yhteistyötä Tredulle. Ollaan vuoden 2023 alussa 

yhteyksissä Tredun Markus Hannilaan. Kohtaamo tredulla 10.5 klo 

11-12. Petteri, Ida ja Salla menee. 
5. Välipala-automaattiasiaa yhteiskoululle/lukiolle aletaan yhdessä 

oppilaskuntien kanssa selvittämään, kun vuoden 2022 lukion aamupala 

ei toteutunut liian vähäisen kiinnostuksen takia.  
Nuvan hallitus on selvittelyt asiaa ja ollut yhteyksissä Selectalle 

kysellen hintaa automaatille. Tarjous tulikin ja vuokrahinta olisi 

150€/kk. Hanna/Stella kävivät viimeksi rehtorin juttusilla 10.3. 

Rehtori sanoi, että asiaa käsitellään ke 15.3 oppilaskunnan 

hallituksessa. 

6. Kultavuoren koululle pyritään pitämään kevään 2023 aikana nuvan 

esittelyä. Lotta ja Pihla hoitavat esittelyn. 

 

Pj:n ehdotus Käydään lävitse ja saatetaan tiedoksi. 

Päätös:  3 Kohta. Oppilaskunnanhallituksella ei toistaiseksi ole omaa kaupungin 

budjettia, mutta kahvio- yms. keräyksillä on kerätty käyttörahaa. Neea 

juttelee ohjaavan opettajan kanssa mahdollisesta hakemuksesta lasten ja 

nuorten lautakunnalle omalle budjetille. 

 

4 Kohta. Ida, Salla ja Petteri käyvät Tredulla esittelemässä nuvan.  

 

5. Kohta. Välipala-automaattiasia edelleen harkinnassa koululla. 

 

6. Kohta. Esittely koululla kevään aikana. 

 

13. Kaupungin lautakuntien kummivaltuutetut 

Nuvalla on ollut jokaisessa kaupungin lautakunnassa oma 

kummivaltuutettu. Hän toimii nuvaan päin lautakunnan 

luottamushenkilöiden joukosta yhteyshenkilönä, joka toimii samalla 

nuvan lautakunnan edustajan tukena. 

 

Edustajat ovat:  

Lasten ja nuorten lautakunta: Aino Mäkelä (varalla Aulikki Laine)  

Tekninen lautakunta: Anu Kukkonen (varalla Joni Koskinen)  

Ympäristölautakunta: Pekka Tuhkanen (varalla Minna Knuuttila)  

Elämänlaatulautakunta: Jari Järvenpää (varalla Jari Latomäki)  

 

Pj:n ehdotus Käydään asiat lävitse. 

Päätös:  Kaupunginvaltuustoon on lähetetty pyyntö kummivaltuutetuusta nuvalle. 

Kaupunginvaltuuston seuraava kokous on 17.4.2023.  

 

 



 

 

14. Sertifikaatin haku Nuva ry:ltä 

Nuorisovaltuustomyönteinen kunta -sertifikaatti on tunnustus kunnille, 

jotka edistävät kiitettävällä tavalla kunnan nuorten osallisuutta ja 

nuorisovaltuuston toimintamahdollisuuksia.  

 

Millainen on Nuorisovaltuustomyönteinen kunta? 

Nuorisovaltuustomyönteisessä kunnassa nuorisovaltuuston tila on vakaa 

ja kunta tarjoaa hyvän perustan nuorisovaltuuston toiminnalle. Kunnassa 

on lisäksi nuorisovaltuustotoiminnan vaikuttavuutta tukevia rakenteita, 

joita käytetään ja kehitetään aktiivisesti. Nuorisovaltuusto kokee, että 

nuvalla on hyvät toimintaedellytykset ja resurssit vaikuttaa ja kuulla 

kunnan muita nuoria.  

 

Vuoden 2022 lopulla nuvan hallitus valmisteli luonnoksen hakua varten. 

Haku tehdään vuoden 2023 alussa; hakuaika helmi-maaliskuun aikana. 

 

Pj:n ehdotus Tehdään hakemus ja lähetetään nuva ry:lle. 

Päätös:  Haku on huhtikuun loppuun mennessä. Petteri lähettää nuvan vuoden 

2022 puheenjohtajan tekemän pohjan hausta kaikille sähköpostiin. 

 

15. Tutustumisretki eduskuntaan 

Tutustumisretki eduskuntaan tehdään syksyllä nuvan kokouksen 2/2023 

päätöksen mukaisesti  

Kesällä ei oteta vierailuita vastaan. Syksyn vierailuajat selviävät vasta 

eduskuntavaalien jälkeen, joten vaalien jälkeen selvitetään syksyn 

vierailuajat. 

Pj:n ehdotus Käydään asia lävitse. 

Päätös:  Asiaan palataan myöhemmin.  

 

16. Muut asiat  

1. On käyty läpi aikaisemmissa kokouksissa artisteja, jotka voisivat olla 

mahdollisesti tulossa yhteiskoulu/lukiolle esiintymään. Artistin pitäisi 

esiintymisen ohella myös kertoa koulukiusaamisen vastaisesta 

teemasta, sillä se on aina ajankohtainen juttu.  

Esiintyjäkin jo valittiin, mutta keikkamyyjä ei pitänyt sovituista 

asioista kiinni. Näin ollen uutta artistia etsitään. 

2. Yhteistyö Jämsän nuorisovaltuuston kanssa. Jämsän nuva kutsuttiin 

vierailulle Orivedelle: Ehdotetaan heille ti 4.4.2023. Aikataulu: klo 18 

kaffittelua ja tutustumista ja suunnittelua kaupungintalolla, n klo 19 

Nuorten kampuksella pientä haastepelailua. Lopetus noin klo 20-20.30 

välillä. 

3. Kaupungin nettisivujen päivittäminen nuorisovaltuuston osalta. 

Päivitetään sivuja ja otetaan kuvia kaupungin nettisivuille 

nuorisovaltuustosta 3/2023 kokouksessa. 

4. Nuvalle ehdotettu kaupunginvaltuustoon kummia, nuva tehnyt 

esityksen kaupunginvaltuustoon asiasta. 



 

 

5. Kaupunginhallituksen ja kaupunginvaltuuston puheenjohtajat 

haluaisivat tavata viime vuoden tapaan nuvan tullen keskustelemaan 

ajankohtaisista asioista ja uusista ideoista. Petteri laittaa heille viestiä 

ja toivotaan, että yhteinen aika löytyy. Puheenjohtajat ehdottivat 

tapaamista ma 8.5 klo 15.15 kaupungintalolle. 

 

Pj:n ehdotus   Käydään asiat lävitse ja tehdään tarvittavat jatkotoimenpiteet.  

Päätös:   1 Kohta. Artistiksi vaihdettiin Juju, ajankohdaksi ajateltiin syksyä. 

Rehtori on myös pyytänyt ajankohdaksi syksyä.  

 

2 Kohta. Jämsä ehdotti uusiksi ajoiksi 9.5 tai 23.5. Hanna lähetti kutsun 

9.5 ajankohdaksi.  

 

3. Kohta. Otetaan kokouksen jälkeen nuvan hallituksesta kuva ja 

laitettaan kaupungin nettisivuille. 

 

4. Kohta. Kaupunginvaltuustoon on lähetetty pyyntö kummivaltuutetuusta 

nuvalle. Kaupunginvaltuuston seuraava kokous on 17.4.2023.  
 

5. Kohta. Maanantai 8.5 sovittu ajankohdaksi klo 15.15 alkaen.  
 

6. Kohta. Yhteiskoulun ja lukion infotaulujen päivitys.  

Esitteiksi ajateltiin hommata: turvallisuus some, poikien puhelin, 

moona, korento, sekaisinchat, SETA, YAD, Auttava puhelin/MLL, 

lunette, luonnonsuojeluliitto, lukiolaisten liitto, jatko-opinnot/koulujen 

esitteitä; amikset, korkeakoulut… 

Ida Heimo lupasi tilata. 

 

7. Kohta. Kerrottiin, että harjoitusvaalit pidettiin yhteiskoulun 9:lle 

eduskuntavaaleista. Vaalit menivät erinomaisesti; vaalipaikalla 

toimiminen ja äänestäminen opeteltiin. Vaaleissa äänesti 86 nuorta 

105:stä eli äänestys% oli 81,9. Ääniä hylättiin vain 2. 

 

17. Päätetään seuraavan kokouksen ajankohta 

Pj:n ehdotus:  Päätetään seuraavan kokouksen ajankohta. 

Päätös:  Kokous pidetään maanantaina 8.5 suoraan kaupunginvaltuuston 

tapaamisen jälkeen eli klo 17.00 kaupungintalolla valtuustosalissa. 

 

18. Päätetään kokous 

Pj:n ehdotus:  Päätetään kokous. 

Päätös:  Kokous päätettiin klo 18.41. 


